

ALSMANDENS GRUPPE
SPRECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, May 1976

AID FROM THE GUIDANCE SECTION OF THE EAGGF

Second Instalment for 1975

On 30 April the Commission of the European Communities granted a total of 104,604,964 u.a. for 374 projects, under the second instalment for 1975.

The aid has been allocated as follows:

	<u>No. of projects</u>		<u>Amount in national currency</u>	<u>Amount in u.a.</u>
Belgium	28	Bfrs.	264,970,200	5,299,404
Denmark	11	Dkrs	28,339,275	3,778,570
France	29	FF	109,884,928	19,784,150
Germany	72	DM	69,089,713	18,876,970
Ireland	23	£ Ir.	1,778,271	4,267,848
Italy	92	Lit.	19,402,889,957	31,044,623
Netherlands	18	Fl.	17,070,674	4,715,656
United Kingdom	101	£	7,015,732	16,837,743
	<hr/>			<hr/>
	374			104,604,964
	<hr/>			<hr/>

Germany: Of the DM 69,089,713 allocated for 72 projects, the lion's share is taken by 32 projects to improve production structures for a sum of DM 38,169,101. Seventeen projects, amounting to DM 13,809,700 concern rural roads in Bavaria (nine projects), Hesse (six) and Schleswig-Holstein (two). Thirteen projects for a sum of DM 19,145,450, bear on hydraulic engineering work and land improvement in Lower Saxony (seven projects), Hesse (three), North Rhine - Westphalia and Schleswig-Holstein (two). Of the two remaining projects (DM 5,213,951) one is to expand an agricultural education establishment in Bad-Sassendorf, North Rhine - Westphalia and the other concerns forestry measures in the Rhineland-Palatinate.

The single mixed project is to construct a drying and cleaning plant for fodder plant seeds in Steinach, Bavaria.

Of the 39 marketing projects, representing DM 30,538,292, the four projects in the dairy industry receive DM 8,374,026. They cover extensions to two dairies, one in Pegnitz, Bavaria and the other in Duisburg and Borken, North Rhine - Westphalia, a cheese-dairy in Windsbach, Bavaria and reorganization of a dairy in the Hanover-Göttingen area, Lower Saxony, with cold storage facilities on the farm.

Two projects involve the meat sector (DM 1,306,875): cutting plant to be installed and slaughtering facilities to be reorganized at Schleswig and Husum (one project) and a meat market to be redeveloped at Kiel-Wellsee, Schleswig-Holstein.

Fruit and vegetables get DM 3,663,404 for four projects: expansion of a fruit centre in Minden, North Rhine - Westphalia, a fruit and vegetable preserving plant in Arnstorf, Bavaria, deep-freezing facilities for fruit and

vegetables in Marne, Schleswig-Holstein, and a vegetable cannery in Dingolfingen, Bavaria.

The major share is taken by wine with nineteen projects amounting to DM 14,196,596. They will extend, modernize or reorganize cooperative cellars in Baden-Württemberg (thirteen projects), Bavaria and the Rhineland-Palatinate (three) and build a wine cellar in Hessigheim, Baden-Württemberg and a new central cellar in Bad-Kreuznach, Rhineland-Palatinate.

The remaining ten miscellaneous projects for a sum of DM 2,997,391 are to install or extend cereal processing or storage plant in Baden-Württemberg (seven projects) and Schleswig-Holstein (one); construction in Hamburg and extension in Cuxhaven of cold storage warehouses for fish.

Belgium: Out of a total of 28 projects amounting to Bfrs. 264,970,200 which include 13 projects for improving production structures (Bfrs. 56,363,378), eleven country road projects absorb the biggest share of aid (Bfrs. 52,800,787). They concern improvements to the country road network in Brabant, West Flanders, East Flanders, Liège and Luxembourg province. The other two projects in this group involve drainage and land development in East and West Flanders. Among the 15 marketing projects, which account for Bfrs. 208,606,822, two, for a sum of Bfrs. 19,050,286, concern the dairy industry: modernizing a dairy in St. Maria-Horebeke, East Flanders and adapting production plant in a Gierle, Antwerp, dairy. The one project for meat is to enlarge a ham plant in Zele, East Flanders.

Three projects totalling Bfrs. 7,433,475 concern fruit and vegetables: rationalizing the commercial set-up of a fruit auction market in Borgloon, Limbourg, additions to the operating equipment of an auction hall in Overijse, Brabant, and extensions to a vegetable dressing station in Kortemark, West Flanders. The nine remaining miscellaneous projects (Bfrs. 174,073,166) cover: cereal storage in Ghent, West Flanders, fish processing in Bruges, West Flanders and a malt-house in Ghlin, Hainaut; extensions to two other malt-houses in Boortmeerbeek and Herent, Brabant and increased storage capacity for a cereals reception station in Petit-Enghien, Hainaut; modernizing a cattle feed manufacturing plant at Herve, Liège, enlarged facilities for a fodder drying and cattle feed manufacturing cooperative in Onhaye, Namur; reorganization of a production plant in a cooperative company at Java-Seilles, Liège.

Denmark: 11 projects for a total of Dkrs. 28,339,275. Three projects, accounting for Dkrs. 9,279,950, concern production structures: building of two fishing vessels for Greenland, erection of wind-breaks in seven districts of Jutland. Among the eight marketing projects, the only one for the dairy industry concerns expansion and modernization of a butter warehouse in Esbjerg, Jutland.

• six projects for meat receive Dkrs. 16,888,551. They involve slaughterhouses, five in Jutland and one in Fyn: expansion and modernization at Bjerringbro, Randers and Nørresundby; new refrigerating plant at Skjern and Struer and expansion of refrigerating plant at Svendborg, Fyn. The remaining project concerns extensions to a warehouse and improvements to a drying and disinfection centre for grass seeds in Benløse, Seeland.

France: Of the 11 projects to improve production structures (out of a total of 29), which account for FF 34,647,643, six concern improvements to country roads; two of these are in Basse-Normandie (Calvados, Orne) and the other four are in Bas-Quercy, Tarn-et-Garonne, the Canton de Conques, Aveyron, the Parc régional du Pilat, Loire and the hinterland of Sancy, Puy-de-Dôme; two concern hydraulic engineering: in Basse-Normandie (Calvados, Orne) and in the Limagnes (completion of the left bank of the river Allier in the Puy-de-Dôme).

The other three porjects (for a sum of FF 5,644,975) cover: land development and drinking water supply in the Centre Bocage bourbonnais, Allier, woodland farming development in the municipality of Clavières, Cantal, and forestry promotion in the Agriers district, Corrèze.

The four mixed projects, for a sum of FF 13,830,999, involve development plans for wine growing in the Baie d'Aigues Mortes, the Uzège and Coiran regions, Gard, and the district of Murviel-les-Béziers, Hérault.

Of the 18 marketing projects, accounting for FF 61,406,286, five bear on dairy products, for a sum of FF 19,743,448. They involve reorganization of dairy plants in the Rhône-Alpes region (Isère, Loire, Rhône), of cheese production in Panissage, Isère, and of two cheese dairies in Authou, Eure, and Entrammes, Mayenne; construction of a milk and cheese dairy in Donmartin-les-Remiremont, Vosges, and expansion and modernization of a cheese dairy in Laumes, Côte d'Or.

The two projects for meat (FF 6,713,750) are to modernize and expand a pigmeat processing plant in the Tarbes area, Hautes-Pyrénées, and enlarge a cold storage warehouse and cutting plants in Sable-sur-Sarthe, Sarthe.

Two other projects, for a sum of FF 4,112,833, concern wine: expansion of a cooperative cellar at Suze-La-Rousse, Drôme, and equipment for cooperative cellars and extensions to a wine selection and blending unit in the Ardèche. The five miscellaneous projects, which account for FF 30,836,255, include construction of two malt-houses in Pringy and Vitry-le-François, Marne, a maize-starch mill at Beinheim, Bas-Rhin, a cattle feed mill in Château-Gontier, Mayenne, relocation of a distillery and utilization of by-products at Limoux, Aude.

Ireland: 17 projects for £ Ir. 1,406,288 out of a total of 23 amounting to £ Ir. 1,778,271 concern production structures.

Nearly all of them involve the purchase of fishing vessels which will mainly operate from ports in Donegal (seven projects), Cork, Dublin, Galway, Kerry, Waterford, Wexford and the north-west coast of Ireland. One project is to supply water to various points in different counties. The single mixed project is to install oyster-farming equipment in Galway, Donegal, Mayo, Kerry and Cork. Among the five marketing projects, accounting for £ Ir. 358,488, two concern the dairy industry (£ Ir. 149,771): construction of a skimmed milk processing and butter and cheese packing plant at Ballyragget, Kilkenny, and increased production capacity for a cheese factory in Grenagh, Cork.

The three remaining projects, for a sum of £ Ir. 208,717, include: installing protein recovery plant in a distillery in Middleton, Cork, an animal feed mill in Ballybrit, Galway, and additional processing and storage capacity for cereals in Graiguecullen, Carlow.

Italy: 92 projects for a total of Lit. 19,402,889,957, including 41 projects for improving production structures, which account for Lit. 7,881,507,448. The largest proportion of projects and funds (37 for Lit. 6,790,760,893) goes to miscealleous projects. These include land development works in the provinces of Bologna, Bolzano and Cosenza; building rural aqueducts in the provinces of Frosinone, Imperia, Mantua and Rome, with electrification work in the municipality of Cerveteri, Rome, and electrification work improvements to grazing land and shepherds' refuges in Potenza province; electrification in the provinces of Bolzano (two projects) and Rieti; replanting of specialized vineyards in the provinces of Asti, Benevento, Bologna, Florence, Pavia, Pesaro, Rome, Salerno and Siena; reorganization of olive plantations with

purchase of farm machinery in various municipalities of Siena province; improvements of pastures in Benevento province (two projects); construction of seed selection plant in the provinces of Bologna and Siena, with the production of fodder plant seeds and improvements to pasturage in Rieti province; building an agricultural occupational centre at Botticino, Brescia, an experimental zootechnics education centre in Castelfranco Veneto, Treviso, an agricultural management, technical assistance and information centre in Thiene, Vicenza, a horticultural school at Guarone, Cuneo, and a pilot pesticide supply plant in Mantua; enlargement of two agricultural schools in Eboli, Salerno, and Rome; work on developing extensive livestock farming in Florence province and for agricultural, forestry and zootechnical development in the province of Bergamo.

The other four production structure projects, for a sum of Lit. 1,090,746,555 concern rural roadbuilding in Potenza province, land development in Aosta and Savona and improvement of drainage channels in the municipality of Guagnano (Lecce). Three projects, accounting for Lit. 645,967,317 are classed as mixed: creation of a cooperative centre in Argenta, Ferrara, a drying and storage centre for cereals at Acquapendente, Viterbo, and a tobacco plant cultivation centre, with construction and enlargement of tobacco collection and storage stations in Perugia province. The 48 marketing projects for Lit. 10,875,415,192 include the single dairy industry project which is to expand two cheese dairies in Venice province and one project for meat to enlarge a cattle and meat marketing centre in Vicenza.

The fruit and vegetables sector has six projects for a sum of Lit. 1,347,929,476. They concern the expansion of two fruit and vegetable centres in Tassulo, Trento, and Castel Guelfo, Bologna, of a fruit and vegetable cannery in Alfonsine, Ravenna, and of an apple-juice extraction and concentration plant in Laives, Bolzano; building a chestnut processing and preserving plant in Marradi, Florence, and buying equipment to transport, store and process fruit for farming cooperatives in the province of Trento.

The 18 projects for wine account for Lit. 5,110,907,754. These are to build, extend or modernize cooperative cellars in the provinces of Ancona (four), Ascoli-Piceno (three), Benevento, Brindisi, Catania, Padua, Palermo (two), Rome (two), Treviso, Verona and Viterbo.

The twenty two remaining projects are miscellaneous and account for Lit. 4,121,038,734. They include: construction or expansion of cooperative oil works in the provinces of Agrigento, Bari (two), Latina, Lecce (two), Rome, Trapani and Viterbo; construction of facilities for collection, processing and storage of tobacco in the provinces of Benevento, Chieti and Pesaro and of a tobacco factory in the province of Lecce; factories for compound animal feed in the provinces of Cuneo and Foggia, a fodder dehydration centre in Fermo, Ascoli Piceno, a maize storage facility at Foligno, Perugia, a cereal storage facility in Vignale Riotorto, Livorno; a foodstuffs warehouse in Florence and Grosseto and marketing centres for farm products in Verona and Soverato, Catanzaro.

Netherlands: 18 projects for a total of Fl. 17,070,674, of which three concern improvements to production structures (Fl. 6,136,098).

These are to strengthen the electric power grid in Friesland, enhance hydraulic engineering works in the Polder Vier Noorder Koggen, North Holland, and build rural roads in the municipalities of Vierlingsbeek and Venray, Limbourg.

The single mixed project concerns construction of a central inspection centre for dairy produce in Heusden, Utrecht. Of the 14 marketing projects, accounting for a total of Fl. 9,295,328, six projects bear on the dairy industry for a sum of Fl. 2,553,612.

They include enlargement of a cheese dairy at Balkbrug, Overijssel, expansion or improvement of cheese processing plants at Castricum, North Holland, Zuidhorn (Groningen), Weerden and Leeuwijk, South Holland, and the setting-up of ultrafiltration units for the preparation of babyfoods and diet foods in a dairy in Cuyck, North Brabant.

The one project for meat is to enlarge a cattle market in Leyden, South Holland.

The fruit and vegetables sector receives Fl. 3,064,867 for three projects: conversion and enlargement of fruit and vegetable auction halls in De Lier, South Holland, Grootebroek, North Holland and Tiel, Groningen.

The four other projects, for a sum of Fl. 3,293,849 are miscellaneous: enlargement of a flower auction hall in Houselersdijk and building an auction hall for nursery produce in Boskopp, South Holland; expansion of a fish-processing plant in Spakenburg, Utrecht, and construction of a shellfish processing plant in Westkappelle, Zeeland.

United Kingdom: 67 projects, accounting for £2,879,464, out of 101 projects for a sum of £7,015,732, concern production structures.

Of these 67 projects, 64 are to build fishing vessels which will operate from ports in the counties of Aberdeen, Argyll, Ayr, Banff, Berwick, Caithness, Devon, Down, Dumfries, Fife, Humberside, Moray, Northumberland, Ross, Tyne and Wear, York and the Orkney and Shetland Isles.

The remaining three projects concern improvements to the fishing harbour in Hull, Humberside, enlargement of a fish-landing wharf in Brixham, Devon, and deepening the fishing port of Fraserburgh, Aberdeenshire.

The eight mixed projects, for a sum of £761,782 are to: modernize the fishing docks in Fleetwood, Lancs., Grimsby, Humberside and Lowestoft, Suffolk, build a covered fish market at Bridlington and a new jetty and fish market in Newlyn, Cornwall, extend and improve fish-landing wharves at North Shields, Tyne and Wear, build a seed warehouse and laboratory at Sleaford, Lincs., and modernize an animal feed factory in Thornton Dale, Yorks.

The 26 marketing projects, accounting for £3,374,486, include six dairy projects costing £529,498.

They are to install milk sterilization and bottling plant at a dairy in Bradford, Yorks., pasteurizing plant at a dairy in Wythenshawe, Manchester, and cheesemaking plant plus a laboratory at a dairy in Fivemiletown, Tyrone, together with a distribution depot at Enniskillen, Fermanagh; extend a bottling unit and a warehouse near Londonderry, Ulster; modernize handling and storage facilities and boiler conversion equipment at dairies in Felinfach, Dyfed, and Maelor, Clwyd. The four projects for meat, accounting for £1,306,737, are to improve refrigerating plant in Malton, Yorks. and modernize pork-processing units in Portadown, Armagh; expand meat-processing and refrigeration plant at Whiteabbey, Belfast; construct a boning plant in Kirkby, Liverpool.

The four projects for fruit and vegetables, for a sum of £501,354, concern a new vegetable-processing and deep-freezing plant in Thorganby, Yorks., a deep frozen potato products factory in Amble, Northumberland, a new production line for potato crisps at a works in Widnes, Cheshire, and extensions to a potato crisp factory in Tandragee, Armagh. The twelve miscellaneous projects receive £1,036,897. They include extensions to: an oatflakes factory in Chirnside, Berwick, a cold storage warehouse for meat and butter in Craigavon,

Ulster, barley storage facilites at a malt-house and a cereal-processing plant, both in Berwick-upon-Tweed, a poultry-processing plant in Coleraine, Londonderry, a maize mill in Worksop, Notts., an animal feed factory in Pwllheli, Wales; construction of a fodder production plant in Oswestry, Shropshire, a pigfood grinding plant in Cranswick, Humberside, an animal feed factory at Hoghton, Lancs. and a protein recovery unit in two distilleries, one in Banff, Scotland, and the other at Bushmills, Antrim.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, mai 1976.

Octroi du concours du F.E.O.G.A.

Section orientation

Deuxième tranche 1975.

La Commission des Communautés européennes a octroyé un concours de 104.604.964 U.C. à 374 projets le 30 avril 1976, au titre de la deuxième tranche 1975.

Le concours octroyé se répartit de la manière suivante :

	<u>Nombre de</u> <u>projets</u>	<u>Concours en monnaie</u> <u>nationale</u>	<u>Concours en U.C.</u>
ALLEMAGNE	72	69.089.713 DM	18.876.970
BELGIQUE	28	264.970.200 FB	5.299.404
DANEMARK	11	28.339.275 KR	3.778.570
FRANCE	29	109.884.928 FF	19.784.150
IRLANDE	23	1.778.271 £	4.267.848
ITALIE	92	19.402.889.957 Lit.	31.044.623
PAYS-BAS	18	17.070.674 Fl.	4.715.656
ROYAUME-UNI	<u>101</u>	<u>7.015.732 £</u>	<u>16.837.743</u>
	374		104.604.964

2
En Allemagne, parmi les 72 projets représentant la somme totale de 69.089.713 DM, la part la plus importante revient aux 32 projets d'amélioration des structures de production avec 38.169.101 DM.

Dix-sept projets, pour un montant de 13.809.700 DM, concernent des travaux de voirie rurale en Bavière (9 projets), en Hesse (6 projets) et dans le Schleswig-Holstein (2 projets). Treize projets, pour un montant de 19.145.450 DM, portent sur des travaux hydrauliques et d'amélioration foncière en Basse-Saxe (7 projets), en Hesse (3 projets), en Rhénanie-du-Nord-Westphalie et dans le Schleswig-Holstein (2 projets).

Les deux projets restants (5.213.951 DM) sont des projets "divers": l'agrandissement d'un établissement d'enseignement agricole à Bad-Sassendorf (Rhénanie-du-Nord-Westphalie) et des mesures forestières en Rhénanie-Palatinat.

L'unique projet mixte porte sur la construction d'une installation de séchage et de nettoyage pour semences de plantes fourragères à Steinach (Bavière).

Parmi les 39 projets de commercialisation, représentant 30.538.292 DM, les quatre projets du secteur laitier reçoivent 8.374.026 DM : l'extension de deux laiteries - l'une à Pegnitz (Bavière), l'autre à Duisbourg et Borken (Rhénanie-du-Nord-Westphalie) - et d'une fromagerie à Windsbach (Bavière), ainsi que la rationalisation d'une laiterie dans la région de Hanovre - Göttingen (Basse-Saxe), avec des installations frigorifiques à la ferme.

Deux projets concernent le secteur "viande" pour un montant de 1.306.875 DM : la construction d'installations de découpe et rationalisation des installations d'abattage à Schleswig et à Husum (1 projet) et l'aménagement d'un marché de viande à Kiel-Wellsee (Schleswig-Holstein).

Le secteur "Fruits et Légumes" reçoit 3.663.404 DM pour quatre projets : l'extension d'une centrale fruitière à Minden (Rhénanie-du-Nord-Westphalie) d'une conserverie de fruits et légumes à Arnstorf (Bavière), d'installations de surgélation de fruits et légumes à Marne (Schleswig-Holstein) et d'une conserverie de légumes à Dingolfingen (Bavière).

La part la plus importante revient au secteur vinicole avec 14.196.596 DM pour 19 projets.

Ils concernent l'extension, la modernisation ou la rationalisation de caves coopératives dans le Bade-Wurtemberg (13 projets) en Bavière et en Rhénanie-Palatinat (3 projets), ainsi que la construction d'une cave vinicole à Hesigheim (Bade-Wurtemberg) et d'une nouvelle cave centrale à Bad-Kreuznach (Rhénanie-Palatinat).

Les dix projets restants sont des projets "divers" pour un montant de 2.997.391 DM. Il s'agit de : la construction ou l'extension d'installations pour le traitement et/ou le stockage de céréales dans le Bade-Wurtemberg (7 projets) et dans le Schleswig-Holstein (1 projet), ainsi que de la construction (à Hambourg) et de l'extension (à Cuxhaven) d'entrepôts frigorifiques pour poisson.

En Belgique, les travaux de voirie rurale ont bénéficié du concours le plus important avec 11 projets, pour un montant de 52.800.787 FB, sur les 13 projets d'amélioration des structures de production (56.363.378 FB) et sur un total de 28 projets représentant la somme de 264.970.200 FB. Il s'agit de travaux d'amélioration de la voirie rurale dans les provinces de Brabant, Flandre occidentale, Flandre orientale, Liège et Luxembourg, les deux projets restants portant sur des travaux d'assainissement et de drainage en Flandre orientale et occidentale.

Parmi les 15 projets de commercialisation, représentant 208.606.822 FB deux projets, (pour un montant de 19.050.286 FB) concernent le secteur laitier : la modernisation d'une laiterie à St-Maria-Horebeke (Fl. Orientale) et l'adaptation des installations de production d'une laiterie à Gierle (A). L'unique projet du secteur "viande" porte sur l'agrandissement d'une fabrique de jambons à Zele (Fl. orientale).

Trois projets représentant 7.433.475 FB concernent le secteur "fruits et légumes" : la rationalisation de la structure commerciale d'une criée aux fruits à Borgloon (Limbourg), l'augmentation de l'équipement d'exploitation d'une criée à Overijse (Brabant) et l'agrandissement d'une exploitation pour la préparation de légumes à Kortemark (Fl. Occ.)

Les neuf projets restants sont des projets divers (pour un montant de 174.073.166 FB). Il s'agit de la construction : d'une exploitation de stockage de céréales à Gand (Fl. Occ.), d'une exploitation de préparation de poissons à Bruges (Fl. Occ.) et d'une malterie à Ghlin (Hainaut); l'extension de deux autres malteries, l'une à Boortmeerbeek et l'autre à Herent (Brabant) et de la capacité de stockage d'un centre de réception de céréales à Petit-Enghien (Hainaut); la modernisation : d'une usine de fabrication d'aliments du bétail à Herve (Liège), l'agrandissement des installations d'une coopérative de déshydratation de fourrage et de fabrication d'aliments du bétail à Onhaye (Namur); la rationalisation de l'équipement industriel d'une société coopérative à Java-Seilles (Liège).

Le Danemark compte 11 projets pour un montant total de 28.339.275 couronnes.

Trois projets, représentant 9.279.950 Kr, concernent les structures de production : la construction de deux bateaux de pêche pour le Groenland et la création de rideaux brise-vent dans sept régions du Jutland.

Parmi les huit projets de commercialisation, l'unique projet du secteur laitier porte sur l'extension et la modernisation d'un entrepôt de beurre à Esbjerg (Jutland).

Les six projets du secteur "viande" reçoivent 16.888.551 couronnes.

Ils concernent des abattoirs dont 5 dans le Jutland et un en Fionie : l'agrandissement et la modernisation à Bjerringbro, à Randers et à Nørresundby; la création d'équipements frigorifiques à Skjern et à Struer et l'agrandissement de ces mêmes équipements à Svendborg (Fionie). Le projet restant est un projet "divers" et porte sur l'agrandissement d'un entrepôt et l'aménagement d'un établissement de séchage et de désinfection de semences de graminées à Benløse (Seeland).

En France, parmi les onze projets d'amélioration des structures de production (sur un total de 29) qui représentent la somme de 34.647.643 FF, six concernent l'amélioration de la voirie rurale, dont deux dans la région de Basse-Normandie (Calvados, Manche, Orne) les quatre autres dans le Bas-Quercy (Tarn-et-Garonne), le Canton de Conques (Aveyron), le Parc régional du Pilat (Loire) et la zone arrière du Sancy (Puy-de-Dôme); deux concernent des travaux hydrauliques : dans la région de Basse-Normandie (Calvados, Orne) et dans les Limagnes (achèvement de la rive gauche de l'Allier (Puy-de-Dôme). (pour un montant de 5.644.975 FF)

Les trois projets restants /sont des projets divers : assainissement et alimentation en eau potable dans le Centre Bocage bourbonnais (Allier), aménagement sylvo-agricole dans la commune de Clavières (Cantal) et mise en valeur forestière du secteur des Agriers (Corrèze).

Les quatre projets de catégorie mixte (pour un montant de 13.830.999 FF) concernent des plans de développement vitivinicoles dans la Baie d'Aigues Mortes, la région de l'Uzège et la région de Coiran (Gard) et dans la région de Murviel-les-Béziers (Hérault).

Sur les 18 projets de commercialisation représentant 61.406.286 FF, cinq portent sur les produits laitiers pour un montant de 19.743.448 FF. Il s'agit de la restructuration d'usines laitières dans la région Rhône-Alpes (Isère, Loire, Rhône), d'industries fromagères à Panissage (Isère) et de deux fromageries à Authou (Eure) et Entrammes (Mayenne) - de la construction d'une laiterie-fromagerie à Dommartin-les-Remiremont (Vosges) et de l'extension et la modernisation d'une fromagerie aux Laumes (Côte d'Or).

Les deux projets relatifs à la viande (pour un montant de 6.713.750 FF) concernent la modernisation et l'extension d'une usine de transformation de viande porcine dans la région de Tarbes (Hautes-Pyrénées) et l'extension d'un entrepôt frigorifique et d'ateliers de découpe à Sablé-sur-Sarthe (Sarthe).

Deux autres projets, pour un montant de 4.112.833 concernent le secteur vinicole : l'extension d'une cave coopérative à Suze-La-Rousse (Drôme) et l'équipement de caves coopératives et extension d'un chai d'assemblage dans l'Ardèche.

Les cinq projets restants (représentant un montant de 30.836.255 FF) sont des projets divers. Il s'agit de la construction de : deux malteries, l'une à Pringy, l'autre à Vitry-le-François (Marne), d'une amidonnerie de maïs à Beinheim (Bas-Rhin) d'une usine d'aliments du bétail à Château-Gontier (Mayenne) ainsi que du transfert d'une distillerie et valorisation des sous-produits à Limoux (Aude).

En Irlande, 17 projets (qui représentent un montant de 1.406.288 £) sur un total de 23 projets pour un montant de 1.778.271 £, concernent les structures de production.

Il s'agit, pour la quasi-totalité, de l'achat de bateaux de pêche devant être basés principalement dans les ports du Comté de Donegal (7 projets) ainsi que dans ceux des comtés de Cork, Dublin, Galway, Kerry, Waterford, Wexford et de la Côte Nord-Ouest de l'Irlande, un seul projet portant sur des travaux d'adduction d'eau dans diverses localités de différents comtés de l'Irlande.

L'unique projet mixte porte sur la mise en place d'installations pour l'industrie ostréicole dans divers comtés : Galway, Donegal, Mayo, Kerry et Cork). Parmi les cinq projets de commercialisation représentant 358.488 £, deux projets concernent le secteur laitier (pour un montant de 149.771 £) : la construction d'une installation de traitement de lait écrémé et d'emballage de beurre et de fromage à Ballyragget (Co. Kilkenny) et l'augmentation de la capacité de production d'une fabrique de fromage à Grenagh (Co. Cork).

Les trois projets restants (représentant 208.717 £) sont des projets divers : la création d'une installation de récupération de protéines dans une distillerie à Middleton (Co. Cork), la construction d'un moulin pour la fabrication d'aliments du bétail à Ballybrit (Co. Galway) et l'augmentation de la capacité de transformation et de stockage de céréales à Graiguecullen (Co. Carlow).

L'Italie compte 92 projets pour un montant total de 19.402.889.957 Lit, dont 41 pour l'amélioration des structures de production représentant 7.881.507.448 Lit. La part la plus importante (37 projets représentant 6.790.760.893 Lit) revient aux projets "divers". Il s'agit de travaux d'amélioration foncière dans les provinces de Bologne, de Bolzano et de Cosenza; construction d'aqueducs ruraux dans les provinces de Frosinone, Imperia, Mantoue et Rome, avec travaux d'électrification dans la commune de Cerveteri (Rome) et d'électrification, d'amélioration de pâturages et d'abris pour berger dans la province de Potenza; travaux d'électrification également dans les provinces de Bolzano (2 projets) et de Rieti; réencépage de vignobles spécialisés dans les provinces d'Asti, Bénévent, Bologne, Florence, Pavie, Pesaro, Rome, Salerne et Sienne; restructuration d'oliveraies avec achat de machines agricoles dans différentes communes de la province de Sienne;

Amélioration de pâturages dans la province de Bénévent (2 projets); construction d'installations de sélection des semences dans les provinces de Bologne et de Sienne, accompagnée de la production de semences de plantes fourragères et d'amélioration de pâturages dans la province de Rieti; la construction d'un centre professionnel agricole à Botticino (Brescia), un centre d'enseignement expérimental de zootechnie à Castelfranco Veneto (Trévise), un centre pour la gestion, l'assistance technique et la vulgarisation agricole à Thiene (Vicence), une école d'horticulture à Guarne (Cuneo) et d'une installation-pilote pour la fourniture de pesticides à Mantoue; l'agrandissement de deux écoles d'agriculture, l'une à Eboli (Salerne), l'autre à Rome; des travaux pour le développement de l'élevage extensif dans la province de Florence et pour le développement agricole, sylvicole et zootechnique dans la province de Bergame.

Les quatre autres projets de structure de production, pour un montant de 1.090.746.552 Lit. portent sur la construction de chemins ruraux dans la province de Potenza, sur des travaux d'amélioration foncière dans les provinces d'Aoste et de Savone et sur l'aménagement

de canaux d'écoulement dans la commune de Guagnano (Lecce).

Trois projets, représentant 645.967.317 Lit, sont classés dans la catégorie mixte: la création d'un centre coopératif à Argenta (Ferrare), et d'un centre de séchage et de stockage de céréales à Acquapendente (Viterbe), ainsi que d'un centre pour la production de plants de tabac, avec construction ou agrandissement de centres de collecte et de stockage de tabac dans la province de Pérouse. Parmi les 48 projets de commercialisation (représentant un total de 10.875.415.192 Lit) l'unique projet du secteur laitier porte sur l'extension de deux fromageries dans la province de Venise et l'unique projet de secteur "viande" sur l'extension d'un centre de commercialisation de bétail et de viande à Vicence.

Le secteur "Fruits et légumes" compte 6 projets pour un montant de 1.347.929.476 Lit.

Il s'agit de l'extension: de deux centrales de fruits et légumes, l'une à Tassulo (Trente), et l'autre à Castel Guelfo (Bologne), d'une conserverie de fruits et légumes à Alfonsine (Ravenne) et d'une installation pour l'extraction et la concentration de jus de pommes à Laives (Bolzano); la construction d'une installation de traitement et de conservation des Châtaignes à Marradi (Florence) et l'achat d'équipements pour le transport, le stockage et le traitement des fruits pour des coopératives agricoles de la province de Trente.

Les 18 projets du secteur vinicole représentent la somme de 5.110.907.754 Lit.

Il s'agit de : la construction, l'extension ou la modernisation de caves coopératives dans les provinces d'Ancône (4), Ascoli-Piceno(3) Bénévent, Brindisi, Catane, Padoe, Palerme (2), Rome (2), Trévise, Vérone et Viterbe.

Les 22 projets restants sont des projets "divers" représentant la somme de +.121.038.734 Lit.

Il s'agit de la construction ou de l'extension: d'huileries coopératives dans les provinces d'Agrigente, Bari (2), Latina, Lecce (2), Rome, Trapani et Viterbe; la construction d'installations pour la collecte, la transformation et le stockage du tabac dans les provinces de Bénévent, Chieti et Pesaro ainsi que d'une manufacture de tabac dans la province de Lecce ; d'usines d'aliments composés pour ani-

maux dans les provinces de Cuneo et de Foggia d'un centre de déshydratation de fourrages à Fermo (Ascoli Piceno), d'une installation de stockage du maïs à Foligno (Pérouse) et de céréales à Vignale Riotorto (Livourne); d'un entrepôt pour produits alimentaires à Florence et à Grosseto; de centres de commercialisation de produits agricoles à Vérone et à Soverato (Catanzaro).

Les Pays-Bas comptent 18 projets, pour un total de 17.070.674 Fl dont trois concernent l'amélioration des structures de production (6.136.098 Fl).

Il s'agit du renforcement du réseau d'électricité dans la Province de Frise, l'amélioration de l'hydraulique dans le Polder Vier Noorder Koggen (Hollande septentrionale) et la construction de chemins ruraux dans les communes de Vierlingsbeek et de Venray (Limbourg).

L'unique projet mixte porte sur la construction d'une station centrale de contrôle des produits laitiers à Heusden (Utrecht).

Parmi les 14 projets de commercialisation, représentant un total de 9.295.328 Fl, six projets concernent le secteur laitier pour un montant de 2.553.612 Fl.

Il s'agit de l'agrandissement d'une fromagerie à Balkbrug (Overijssel), de l'agrandissement ou l'aménagement d'ateliers de conditionnement de fromages à Castricum (Holl. sept.), Zuidhorn (Groningue), Weerden et Leeuwijk (Holl. mérid.), enfin de l'installation de groupes d'ultra-filtrations pour la préparation d'aliments pour nourrissons et diététiques dans une laiterie à Cuyck (Brabant sept.).

L'unique projet du secteur "viande" porte sur l'agrandissement d'un marché aux bestiaux à Leiden (Hollande méridionale).

Le secteur "fruits et légumes" reçoit 3.064.867 Fl pour trois projets : la transformation et l'agrandissement de criées aux légumes et aux fruits à De Lier (Holl. mérid.), Grootebroek (Holl. sept.) et Tiel (Groningue).

Les quatre projets restants (pour un montant de 3.293.849 Fl) sont des projets "divers" : l'agrandissement d'une criée aux fleurs à Houselersdijk et la construction d'une criée pour produits de pépinières à Boskoop (Holl. mérid.); l'extension d'une entreprise de transformation de poisson à Spakenburg, (Utrecht) et la construction d'un établissement de transformation de crustacés, de coquillages et de mollusques à Westkappelle (Zélande).

Au Royaume-Uni, 67 projets (qui représentent un montant de 2.879.464 £) sur un total de 101 projets, pour un montant de 7.015.732 £, concernent les structures de production.

Sur ces 67 projets, 64 portent sur la construction de bateaux de pêche devant être basés dans des ports des comtés d'Aberdeen, Argyll, Ayr, Banff, Berwick, Caithness, Devon, Down, Dumfries, Fife, Humberside, Moray, Northumberland, Ross, Tyne and Wear, York et des Iles Orcades et Shetland.

Les trois projets restants concernent l'amélioration des docks au poisson à Hull (Humberside), l'agrandissement d'un quai de débarquement de poisson à Brixham (Devon) et l'approfondissement du port de pêche de Fraserburgh (Aberdeenshire).

Les huit projets mixtes pour un montant de 761.782 £, sont les suivants: la modernisation des docks pour bateaux de pêche à Fleetwood (Lancashire), Grimsby (Humberside) et Lowestoft (Suffolk), la construction d'une halle au poisson à Bridlington et d'une nouvelle jetée et d'un marché au poisson à Newlyn (Cornouailles), la prolongation et l'aménagement de quais de débarquement du poisson à North Shields (Tyne and Wear), la construction d'un entrepôt et d'un laboratoire pour semences à Sleaford (Lincolnshire) et la modernisation d'une fabrique d'aliments pour animaux à Thornton Dale (Yorkshire).

Parmi les 26 projets de commercialisation, représentant 3.374.486 £, six projets (pour un montant de 529.498 £) concernent le secteur laitier.

Il s'agit de l'installation: d'un équipement de stérilisation et de mise en bouteilles de lait dans une laiterie à Bradford (Yorkshire), d'un équipement de pasteurisation de lait dans une laiterie à Wythenshawe (Manchester) et d'un équipement de fabrication de fromage et d'un laboratoire dans une laiterie à Fivemiletown, (Comté de Tyrone) assortie de la construction d'un centre de distribution à Enniskillen (Comté de Fermanagh); de l'extension d'une unité de mise en bouteilles et d'un entrepôt, près de Londonderry;

(Ulster); de la modernisation des installations de manutention et de stockage et de transformation de chaudières dans des laiteries situées respectivement à Felinfach (Comté de Dyfed) et à Maelor (Comté de Glyndwr). Les quatre projets du secteur "viande" représentant 1.306.737 £ portent sur l'aménagement des installations de réfrigération à Malton (Yorkshire) et sur la modernisation à Portadown (comté d'Armagh) d'unités de traitement de porcs; l'extension d'installations de transformation et de congélation de viande à Whiteabbey, Belfast; la construction d'un atelier de désossage de viande à Kirkby (Liverpool).

Les quatre projets du secteur fruits et légumes (pour un montant de 501.354 £) portent sur la construction d'une installation de traitement et de surgélation de légumes à Thorganby (Yorkshire), d'une installation de fabrication de produits de pommes de terre surgelés à Amble (Northumberland) et d'une nouvelle chaîne de fabrication de pommes chips à l'usine de Widnes (Cheshire) ainsi que de l'extension d'une fabrique de pommes chips à Tandragee (Co. Armagh).

Les 12 projets "divers" reçoivent 1.036.897 £. Il s'agit de l'extension d'une fabrique de flocons d'avoine à Chirnside (Berwickshire), d'un entrepôt frigorifique pour la viande et le beurre à Craigavon (Ulster) des installations de stockage de l'orge dans une malterie et d'une usine de transformation de céréales, tous deux à Berwick-upon-Tweed, d'une usine de transformation de volaille à Coleraine (Co. Londonderry), d'un moulin à maïs à Worksop (Comté de Nottingham) et d'une fabrique d'aliments pour animaux à Pwllheli (Pays de Galles); la construction : d'une installation de production de fourrage à Oswestry (Shropshire), d'une installation de mouture d'aliments pour porcs à Cranswick (Humberside), d'une fabrique d'aliments pour animaux à Hoghton (Lancashire), et d'une unité de récupération de protéines dans deux distilleries, l'une à Banff (Ecosse) et l'autre à Bushmills (Co. Antrim).